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                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 28. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 06. 10. 2008. године, у времену од 11.30 до 12.10 часова 
 
 
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, 
Винко Зорић, Душанка Мајкић, Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, Сулејман Тихић, Иво Миро 
Јовић и Адем Хускић. 
 
Одсуство са сједнице правдали су Мирко Околић, Слободан Шараба и Драго Калабић. 
 
Сједници су присуствовали и гости, као и представници Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: 
 

- Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, 
- Зоран Јовановић, Кабинет предсједавајућег Савјета министара БиХ, 
- Ермин Пешто, Министарство безбједности БиХ, 
- Кристијан Хаупт и Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Маја Рибар, ОХР, 
- Анибал Виљалба, Натали Бергман и Снежана Голијанин, ЕУФОР, 
- Муџахид Хасанбеговић, ЕУСР, 
- Лејла Диздаревић, Јасмин Побрић и Лејла Хаџихасановић, Главни штаб НАТО-а у 

Сарајеву,  
- Весна Вилис, ЕУПМ, 
- Амал Фако, Амбасада САД, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 

Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 
Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 

 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ.  
 
Како није било предлога о измјенама и допунама,  једногласно је усвојен сљедећи 
 
                    ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме - прва 
комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 

2. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза (предлагач: 
Савјет министара БиХ); 
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3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о производњи 

наоружања и војне опреме - прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 
4. Информација о извођењу вјежбе „Здружени напор 2009“ (подносилац: Министарство 

одбране БиХ и Министарство безбједности БиХ); 
5. Захтјев RACVIAC-a за плаћање контрибуције Центру у 2008. години; 
6. Текућа питања: 

a) Семинар о „Парламентарном надзору над безбједносним сектором“, RACVIAC, 
Загреб, 12 – 14. 11. 2008. године; 

         б)      Позив Мисије ОЕБС-а у БиХ за учешће на радионицама и семинарима током  
                  октобра и новембра 2008 године; 
         ц)      Обавјештење о захтјеву Секретаријата УН-а за достављање предлога кандидата за 
                  списак високих консултаната за питање реформе безбједносног сектора. 
 
Ад. - 1. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме – прва 
              комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно истакао је да се предлог овог закона већ четврти пут налази пред Комисијом. 
Напоменуо је да Представнички дом поновно није усвојио негативно мишљење Комисије, те 
да је стога, у складу са пословничким одрадбама оба дома ПСБиХ, Предлог закона  поново 
враћен Комисији ради расправе и достављања новог мишљења. Навео је да је Комисија у 
претходна два наврата спровела озбиљну расправу о овом закону, као и Предлогу закона који 
ће бити разматран у оквиру 2. тачке дневног реда ове сједнице. Стога је био мишљења да, 
уколико не постоје неки нови аспекти у вези са овим законом, нема потребе водити додатну 
расправу. 
Душанка Мајкић констатовала је да је све остало исто када је овај закон у питању. Рекла је 
да овакав случај расправе о једном закону треба да послужи као примјер за све наредне 
случајеве, како се у будућности не би догодило да закон који, нпр., има 21 члан  
представници међународне организације покушавају поправити са 13 амандмана. Тај број 
амандмана доказује да овакав законски предлог у ствари не задовољава ни представнике 
међународне заједнице у БиХ. Нагласила је да се посљедњих шест мјесеци безуспјешно 
покушава поправити оно што је требало бити дио закона у тренутку када је он и настајао. 
Стога је закључила да Предлог закона, без обзира што се тренутно расправља и одлучује о 
његовим принципима, не може подржати. 
Тарик Садовић истакао је  да је Закон рађен са представницима међународне заједнице у 
БиХ и потврдио ја да су они директно учествовали у његовом креирању. Амандмани који су 
даље проистекли настали су као покушај усаглашавања супротних мишљења, с циљем да 
Закон буде подржан од представника сва три народа у БиХ. Као нелогичну и контрадикторну 
навео је чињеницу да су министри из једног народа гласали за Предлог закона приликом 
његовог доношења у Савјету министара БиХ, а да представници истог тог народа у 
Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ гласају против Предлога закона. 
Закључио је да у овом случају постоји уставни основ за доношење Закона, као и снажна воља 
ЕУФОР-а да пренесе овлашћења по овом питању на државне институције. 
 
Након расправе Бранко Зрно дао је на гласање Предлог закона. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
 
Комисија са осам гласова „за“ и једним гласом „против“, без гласова „уздржан“, уз 
непостојање гласова „за“ од представника српског народа, није усвојила Предлог закона о 
контроли кретања оружја и војне опреме у првој комисијској фази, те ће негативно мишљење 
поново упутити у даљу парламентарну процедуру. 
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Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза  
             (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да се све што је речено у расправи о претходном закону може 
примијенити и када је овај закон у питању, те да стога нема потребе о њему поново отварати 
расправу.  
 
Са овом констатацијом сложили су се и остали чланови Комисије, те су прешли на 
изјашњавање. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
 
Комисија са шест гласова „за“, једним „против“ и два гласа „уздржан“, уз непостојање 
гласова „за“ од представника српског народа, није усвојила Предлог закона о граничној 
контроли у првој комисијској фази, те ће негативно мишљење поново упутити у даљу 
парламентарну процедуру. 
 
 
Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о производњи 
              наоружања и војне опреме - прва комисијска фаза 
             (предлагач: Савјет министара БиХ) 
               
              
Бранко Зрно истакао је да се овај закон разматра у првој комисијској фази, те потом отворио 
расправу. 
Душанка Мајкић нагласила је да је израда овог закона примјер како један предлог закона 
треба сачинити, те да ће она прихватити његове принципе. У самом тексту закона и 
образложењу јасно се види да су све институције, како државне тако и ентитетске, 
учествовале у његовој изради, те стога нема разлога да овај предлог закона буде оспораван. 
 
 Одлучивање у првој комисијској фази 
 
Комисија је једногласно, са девет гласова „за“, усвојила Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о производњи наоружања и војне опреме у првој комисијској фази и 
упутила га у даљу парламентарну процедуру. 
 
 
Ад. - 4. Информација о извођењу вјежбе „Здружени напор 2009“  
             (подносилац: Министарство одбране БиХ и Министарство безбједности БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да је вјежба „Здружени напор“ опсежан пројекат изузетно значајан за 
БиХ, због којег је Заједничка комисија од Министарства одбране и Министарства 
безбједности БиХ тражила информацију о спровођењу припремних активности, како би 
могла пратити динамику рада на овом пројекту. 
 
Након краће расправе чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију о 
извођењу вјежбе „Здружени напор 2009“. 
 
 
Ад. - 5. Захтјев RACVIAC-a за плаћање контрибуције Центру у 2008. години 
 
Бранко Зрно информисао је о захтјеву RACVIAC-a за плаћање контрибуције овом центру за 
текућу годину од Босне и Херцеговине. Истакао је да Комисија мора интервенисати како би 
се ова обавеза према RACVIAC-u испунила, с обзиром на улогу и значај ове организације и 
за Босну и Херцеговину. Закључио је још и да се на челу RACVIAC-a тренутно налази 
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господин Хаџимусић, који је из Босне и Херцеговине, што је и додатни мотив за испуњење 
ове обавезе. Стога је предложио да Комисија упути допис Савјету министара БиХ и 
Министарству финаснија и трезора БиХ у којем ће нагласити неопходност да Босне и 
Херцеговина, као чланица ове регионалне организације, ову обавезу испуни одмах. 
 
Чланови Комисије потом су једногласно прихватили наведени предлог. 
 
 
Ад. - 6. Текућа питања 
 

а)  Семинар о „Парламентарном надзору над безбједносним сектором“, RACVIAC,    
      Загреб, 12 – 14. 11. 2008. године 

 
Бранко Зрно упознао је чланове Комисије да је на своје име добио позив RACVIAC-a за 
учешће на овом семинару. Нагласио је да ће семинар бити одржан на енглеском језику, те да 
се од њега захтијева да на скупу елаборира на који начин је спроведена реформа 
одбрамбеног сектора у БиХ. Још је рекао да су чланови Заједничке комисије били чести 
учесници семинара које је организовао RACVIAC, те навео да нема оправдања да се не 
обезбиједи симулатано превођење ако је радни језик енглески, јер до сада, док су на челу те 
организације биле особе из Њемачке и Аустрије, то није био случај. Доласком г. Хаџимусића 
на чело RACVIAC-a, енглески језик је постао радни, али се не обезбјеђује симултано 
превођење, што је нелогично. Закључио је стога да Комисија ову примједбу треба да 
прослиједи RACVIAC-u, нарочито због чињенице да годишња партиципација Босне и 
Херцеговине у RACVIAC-u износи 15.000 евра, а наши представници не могу очекивати да 
на семинару говоре на матерњем језику. 
Чланови Комисије сагласили су се са мишљењем г. Зрне, те одлучили да предложе 
Колегијуму Дома народа да донесе одлуку о његовом  учешћу на наведеном семинару. 
 

б) Позив Мисије ОЕБС-а у БиХ за учешће на радионицама и семинарима током 
    октобра и новембра 2008. године 

 
Кристијан Хаупт из Мисије ОЕБС-а навео је да је пред Комисијом мноштво активности у 
наредном периоду. За све ове активности Мисија ОЕБС-а у БиХ је, у складу са раније 
договореном сарадњом са Заједничком комисијом, обавила иницијалне припреме за њихово 
спровођење. Замолио је представнике Комисије да у што краћем року предложе чланове који 
ће учествовати на радионицама и семинарима како би на вријеме била извршена резервација 
авионских карата. Затим је навео да је у наредна два мјесеца планирано сљедеће: 

1. Радионица о буџетским предлозима безбједносног сектора 
Ово је пета радионица овог типа коју Заједничка комисија за одбрану и 
безбједност организује у сарадњи са Мисијом ОЕБС-а. Радионица ће бити 
одржана у хотелу „Монумент“ на Козари, 16. и 17. 11. 2008. године,  а у њеном 
раду требало би да учествују сви чланови Заједничке комисије, као и 
представници Секретаријата Комисије. Све трошкове хотелског смјештаја, 
исхране и превоза до Козаре сноси Мисија ОЕБС-а. 

      2. Билтерална посјета Министарству одбране Републике Аустрије 
Осам чланова Заједничке комисије боравиће у билатералној посјети 
Републици Аустрији, од 23. до 25. 10. 2008. године. Комисија је предложила 
колегијумима домова ПСБиХ да донесу одлуку да у ову билатералну посјету  
оду сљедећи представници: Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Сулејман 
Тихић, Винко Зорић, Јозо Крижановић, Мирко Околић, Драгица Хинић и 
Жељко Грубешић. 

3. Билатерална посјета Чешкој Републици 
                        Седам чланова Заједничке комисије, у периоду од 12. до 14. 11. 2008. године,  
                        боравиће у билатералној посјети Парламенту и радним тијелима Чешке 
                        Републике. Комисија је предложила колегијумима домова ПСБиХ да донесу  
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                        одлуку да у ову билатералну посјету оду: Јозо Крижановић, Драго Калабић,  
                        Хазим Ранчић, Винко Зорић, Адем Хускић, Драгица Хинић и Јовица Катић. 

4. Билатерална посјета Уједињеном Краљевству 
                        Осам чланова Заједничке комисије, у периоду од 24. до 28. 11. 2008. године,  
                        боравиће у билатералној посјети Парламенту и Министарству одбране  
                        Уједињеног Краљевства. 
                        Комисија је предложила колегијумима домова ПСБиХ да донесу одлуку да у  
                        ову билатералну посјету оду: Бранко Зрно, Хазим Ранчић, Шефик 
                        Џаферовић, Иво Миро Јовић, Душанка Мајкић, Мирко Околић, Драгица  
                        Хинић и Жељко Грубешић. 

5. Обавјештење о захтјеву Секретаријата УН-а за достављање предлога 
      кандидата за списак високих консултаната о питању реформе  
      безбједносног сектора 

 
Комисија је констатовала да активности на овом пољу захтијевају изузетно дуг временски 
ангажман који у овом тренутку због превеликог обима посла није прихватљив. Стога ће 
Комисија обавијестити Колегијум Представничког дома да није именовала ниједног 
кандидата. 
 
 
До краја сједнице Душанка Мајкић је сугерисала да се материјали за предстојећу буџетску 
радионицу доставе посланицима што је прије могуће, те инсистирала да особе које долазе из 
институција БиХ буду најмање на нивоу помоћника министра. 
 
 
 
         Записник сачинила                                                                         Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                        Заједничке комисије 
                                                                                                                      Бранко Зрно 
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